
Jaarverslag Vereniging Vrienden van het Asserbos 2022 

Algemeen   
Gelukkig ligt de tijd die beheerst werd door de Coronacrisis alweer even achter ons en 
was 2022 in veel opzichten weer een normaal jaar, waarin we elkaar weer in levenden 
lijve konden ontmoeten.  

Ledental  
Per december 2022 was het ledental van de vereniging 256 (+8 in vergelijking met een 
jaar geleden).  

ANBI  
De Vereniging Vrienden van het Asserbos en omgeving is sinds 2005 een ANBI: 
Algemene Nut Beogende Instelling.  

Bestuursleden  
Gerrit Eerland (voorzitter) 
Nico van de Merbel (secretaris) 
Folkert van der Meer (penningmeester) 
Irma Wijbenga (algemeen lid en PR) – herbenoembaar per 2023 
Theo de Grijs (algemeen lid en PR) – aftredend per 2023 
Coby Palmbergen (algemeen lid) – aftredend per 2023 

Nieuwsbrieven 
Er zijn in 2022 vier nieuwbrieven naar de leden verstuurd: in april, juni, oktober en 
december. 

Boekje  
In eigen beheer is het boekje “Het Asserbos – eens een middeleeuws holt nu 
stadsbos”, geschreven door Richtje de Vries, uitgegeven en begin 2022 als attentie 
naar onze leden verspreid. 

Ontwikkelingen in het beheer van het bos 
Op een goedbezochte ledenavond (29 maart 2022) verzorgde Het Drentse Landschap 
een presentatie over ontwikkelingen in het beheer van het bos, waarna een 
geanimeerde discussie volgde met onze achterban. Er was veel aandacht voor de in 
2021 uitgevoerde grootschalige ingrepen door het uitdunnen van grote stukken 
aangetast bos en voor de uitdagingen wat betreft waterhuishouding en 
stikstofneerslag. Het beheer van het bos is een lastige balans tussen natuurwaarden 
en recreatie, waarover veel verschillende meningen zijn. Een uitgebreid verslag is te 
lezen in onze nieuwsbrief van april 2022. 

 



Reconstructie Oude Vijver 
Halverwege 2022 kwam een verschil van mening in het lokale nieuws over een 
mogelijke reconstructie van de Oude Vijver in het Asserbos. Op initiatief van een 
werkgroep was een plan gemaakt de situatie van begin 20e eeuw te herstellen, met als 
prominent onderdeel het optrekken van een spreekgestoelte op het eilandje in de vijver 
en een verbinding daarheen vanaf de walkant. Onze vereniging is betrokken geweest 
bij verkennende gesprekken over dit initiatief en we hebben al vrij snel onze 
bedenkingen geuit. De gedachte was om rond de Oude Vijver activiteiten als openlucht 
kerkdiensten of muziekuitvoeringen te organiseren. Onze bezwaren hebben te maken 
met de verstoring van de kwetsbare natuurlijke omgeving door de benodigde ingrepen 
en door de aanwezigheid van grotere groepen van aanwezigen, en daarnaast ook met 
het mogelijk aantrekken van vandalisme. Omdat er in openluchttheater Tivoli inmiddels 
een uitstekend alternatief is voor dit soort activiteiten zien we geen meerwaarde in het 
vergroten van het eilandje in de vijver en terugbrengen van een spreekgestoelte. We 
hebben daarom formeel bezwaar aangetekend bij Het Drentse Landschap als 
beheerder en de gemeente Assen als eigenaar van het bos en aangedrongen op 
intrekking van het project. We zijn niet op de hoogte gebracht van verdere 
ontwikkelingen, maar sindsdien is het stil rond dit initiatief. 

Beheervrijwilligersgroep  
Een groep van 12 vrijwilligers houdt zich sinds enige tijd, in nauw overleg met Het 
Drentse Landschap en de gemeente Assen, bezig met allerlei kleinschalige klussen in 
het bos, ter ondersteuning van het reguliere onderhoud. Het gaat hierbij b.v. om het 
planten van bomen, het rooien van woekerende vegetatie en het reguleren van het 
waterpeil. Mooi en dankbaar werk waarvoor we veel waardering hebben! Tijdens de 
komende jaarvergadering zal een en ander in een presentatie worden toegelicht. 

Vuurwerkverbod 
De vereniging is in contact geweest met de gemeente Assen over de mogelijkheid het 
Asserbos en de aangrenzende hertenkamp officieel aan te wijzen als vuurwerkvrije 
zone. Hoewel dit op verzoek van bewoners mogelijk is, wordt een verbod op vuurwerk 
verder niet gehandhaafd. De gemeente geeft aan dat het eventuele succes van een 
vuurwerkvrije zone in de praktijk vooral komt door sociale controle. Omdat daarvan in 
het bos tijdens de jaarwisseling niet veel sprake zal zijn, lijkt het verder weinig zinvol 
met dit initiatief verder te gaan. Er zijn inmiddels op provinciaal en landelijk niveau 
voorstellen gedaan om voor alle natuurgebieden een vuurwerkverbod in te stellen. Dit 
zou verdere lokale actie overbodig maken. Politiek blijft het echter een heet hangijzer 
en veel voortgang lijkt er op dit gebied niet te zijn. 

IJsbaan 
In december was er een korte periode van vorst. Helaas bleek op de plek van de 
ijsbaan in het bos op dat moment nauwelijks water te liggen, tot grote teleurstelling van 



menige schaatsliefhebber. Als vereniging kregen we de nodige vragen over de 
oorzaak hiervan. In tegenstelling tot wat veel mensen denken wordt er in het najaar 
geen water opgepompt om een laag op het veld aan te brengen. Er worden elk jaar 
schuiven opengezet om het veld op een natuurlijke manier te bevloeien. Na een droge 
periode zoals afgelopen jaar is er dus simpelweg niet genoeg water om de ijsbaan 
helemaal onder te zetten. Hoewel er in de maanden daarna weer meer neerslag is 
gevallen en de baan nu wel onder water staat, is de toenemende droogte in het bos 
wel een bron van zorg. Er wordt door Het Drentse Landschap naar manieren gezocht 
om verdere verdroging tegen te gaan, maar de mogelijkheden daartoe zijn beperkt. 

Beleefbosje 
In het afgelopen jaar is de vereniging betrokken geweest bij de inrichting van een stukje 
bos bij de stadsboerderij, tegenover het duurzaamheidscentrum, tot een zogenaamd 
beleefbosje. Het betreft een langgerekte strook van ongeveer 100 m2 waarop eerder 
een deel van de naaldbomen was gekapt vanwege aantasting door de letterzetter. Het 
perceel wordt ingericht om jong en oud op een speelse manier kennis te laten maken 
met de geschiedenis van het bos, de flora en fauna en het thema duurzaamheid. Met 
o.a. onze financiële ondersteuning is er een informatietafel neergezet, waarop ook 
inlichtingen over onze vereniging worden gegeven. 
 


